

Français à suivre

Joint Statement from National Disability Network's response to Budget 2024

FOR IMMEDIATE RELEASE

April 18th · 2024

Disability community underwhelmed and disappointed by investments in Budget 2024

Today, the National Disability Network expresses its disappointment in Budget 2024's underwhelming investment of \$6 a day for people with disabilities. Tuesday's budget announced funding for the Canada Disability Benefit—a maximum annual amount of \$2,400 or \$200 per month.

The National Disability Network had advocated for an adequate investment to the Canada Disability Benefit based on the recommendations proposed by the Parliamentary Budget Office. Reaction from the disability community has been unanimous that this initial investment creates little impact for removing people with disabilities from poverty. It does not consider the official poverty line nor the unique costs of living as a person with a disability. It simply is not enough.

The language within the budget document identifies the maximum monthly amount and eligibility criteria, which are required to be developed through the regulatory process. These specific programmatic details were announced without consultation of the disability community and do not align with the principle of “nothing about us, without us.” This announcement does not fulfill any real consultation that is required by legislation to develop the regulations with the disability community.

The National Disability Network agrees with the federal government that no provincial government clawback any amount of the Canada Disability Benefit and calls on the federal, provincial, and territorial governments to work collaboratively with the disability community on this matter. Additionally, the National Disability Network is concerned that the identified eligibility route for the Canada Disability Benefit – is to be through the Disability Tax Credit. We call on the government to expand eligibility through the regulatory development process as well as a full review and reform of the Disability Tax Credit program.

As we promised in our Joint Statement on the Passage of Bill C-22, we will continue to keep the federal government's feet to the fire to deliver on the promise of the Canada Disability Benefit. The National Disability Network strongly calls on the federal government to build on this initial investment and enhance the annual and monthly amount eligible to recipients. Further, we call on the federal government to implement this change by the 2024 Fall Economic Statement, at the latest.

While Budget 2024 does take a step towards funding the Canada Disability Benefit, the monthly amount is not adequate and will not succeed in the goal of removing people with disabilities from poverty. Time is of the essence to amend the federal government's approach and enable financial independence for the disability community.

About the Canada Disability Benefit Act

The Canada Disability Benefit Act establishes a new government benefit for people with disabilities to “reduce poverty and to support the financial security of working-age persons with disabilities”. The legislation requires that the amount of the benefit must consider Canada’s official poverty line, the additional costs associated with living with a disability, the challenges that people with disabilities face in earning an income from work, as well as an intersectional approach and Canada’ international human rights obligations.

National Disability Network:

Abilities Centre	ABEC – Alliance for Equality of Blind Canadians
Autism Canada	Canadian Association of the Deaf
CCRW	Canadian Cultural Society of the Deaf
CDBA	Canadian Down Syndrome Society
CNIB	Council of Canadians with Disabilities
Disability Without Poverty	DAWN Canada
Environmental Health Association of Canada	
Environmental Health Association of Quebec	
Inclusion Canada	L’Arche Canada
March of Dimes	Muscular Dystrophy of Canada
People First of Canada	Plan Institute Realize
Rick Hansen Foundation	Spinal Cord Injury Canada Vision Loss Rehabilitation
Wavefront Centre for Communication Accessibility	

Signed, National Disability Network



For media inquiries, please contact:

Marc Muschler
416-661-9611 ext. 232
mmuschler@inclusioncanada.ca

Déclaration commune du National Disability Network (Réseau national pour les personnes ayant un handicap)

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

17 avril 2024

La communauté des personnes ayant un handicap se désole et déplore l'allocation des fonds du budget 2024

Aujourd'hui, le National Disability Network (Réseau national pour les personnes ayant un handicap) exprime sa déception à propos du budget 2024 et du financement de 6 \$ par jour accordé aux personnes ayant un handicap. Mardi, on a annoncé le financement de la prestation d'invalidité du Canada prévu au budget, soit un montant annuel maximum de 2 400 \$ ou 200 \$ par mois.

Le National Disability Network a plaidé en faveur de fonds adéquats alloués à la prestation canadienne pour les personnes handicapées, conformément aux recommandations proposées par le Bureau du directeur parlementaire du budget. La réaction de la communauté des personnes ayant un handicap est unanime : ce financement initial contribue trop peu à sortir de la pauvreté les personnes ayant un handicap. Il ne tient pas compte du seuil de pauvreté officiel ni des coûts exceptionnels de la vie d'une personne ayant un handicap. Ce montant ne suffit tout simplement pas.

Le langage utilisé dans le document budgétaire définit le montant mensuel maximum et les critères d'admissibilité, dont l'élaboration doit se faire selon le processus réglementaire. On a annoncé ces détails programmatiques spécifiques sans consulter la communauté des personnes ayant un handicap et ils ne respectent pas la devise « rien sur nous sans nous ». Cette annonce ne constitue pas une véritable consultation de la communauté des personnes ayant un handicap, conformément à la législation, en vue de l'élaboration des règlements.

Le National Disability Network convient avec le gouvernement fédéral qu'aucun gouvernement provincial ne doit récupérer un quelconque montant de la prestation canadienne pour les personnes handicapées et demande aux gouvernements fédéral, provinciaux et territoriaux de collaborer avec la communauté des personnes ayant un handicap sur cette question. En outre, le National Disability Network regrette que le crédit d'impôt pour personnes handicapées détermine l'admissibilité à la prestation canadienne pour les personnes handicapées. Nous demandons au gouvernement de réviser le processus d'élaboration de la réglementation afin d'élargir les critères d'admissibilité et de procéder à une révision et à une réforme exhaustives du programme de crédit d'impôt pour personnes handicapées.

Comme nous l'avons promis dans notre déclaration commune relative à l'adoption du projet de loi C-22, nous continuerons d'insister auprès du gouvernement fédéral pour qu'il tienne ses promesses concernant la prestation canadienne pour les personnes handicapées. Le National Disability Network demande instamment au gouvernement fédéral de s'appuyer sur ce financement initial et d'augmenter les montants annuels et mensuels auxquels les bénéficiaires ont droit. Qui plus est, nous demandons au

gouvernement fédéral de mettre en œuvre ce changement avant ou dans l'énoncé économique de l'automne 2024.

Bien que le budget 2024 marque un progrès pour le financement de la prestation canadienne pour les personnes handicapées, le montant mensuel accordé ne suffit pas et ne permettra pas d'atteindre l'objectif qui consiste à sortir de la pauvreté les personnes ayant un handicap. Le temps est un facteur essentiel pour modifier l'approche du gouvernement fédéral et permettre une autonomie financière à la communauté des personnes ayant un handicap.

Au sujet de la Loi sur la prestation canadienne pour les personnes handicapées

La Loi sur la prestation canadienne pour les personnes handicapées établit une nouvelle prestation gouvernementale pour les personnes ayant un handicap qui vise à « réduire la pauvreté et à renforcer la sécurité financière des personnes handicapées [...] en âge de travailler ». La législation prévoit que le montant de la prestation doit tenir compte : du seuil de pauvreté officiel au Canada, des coûts exceptionnels liés au fait de vivre avec un handicap, des difficultés que rencontrent les personnes ayant un handicap pour générer un revenu d'emploi, en plus d'une approche intersectionnelle et des obligations internationales en matière de droits de la personne.

Signée, National Disability Network (Réseau national pour les personnes ayant un handicap)



Pour les demandes des médias, contacter:
Marc Muschler
416-661-9611 poste 232
mmuschler@inclusioncanada.ca